
Aan de gemeenteraad

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Op maandag 19 juni jl. heeft de organisatie van Welcome to The Village (hierna 
WTTV) via een persbericht bekend gemaakt dat het festival definitief stopt. 
Hoewel het college dit enorm betreurt, respecteert zij dit besluit. Niettemin is 
het stoppen van WTTV een verlies voor de gemeenschap. Wethouder Kuiken 
heeft als volgt in de media gereageerd op het besluit: ‘Het is zeker een kras op 
ons culturele profiel. Ik ben cultuurwethouder sinds 2020, en ik heb nog geen 
festival in de Groene Ster meegemaakt. Ik kan me goed voorstellen dat de fut 
eruit is.’

De gemeenteraadsfracties van FNP, VVD, LIJST058, D66, ChristenUnie en FvD 
hebben ons verzocht om een brief over dit onderwerp. Gevraagd is om een 
toelichting en nadere duiding op een viertal punten:

1. Welke alternatieve locaties zijn serieus in beeld geweest?
2. Tegen welke muren liep de organisatie aan?
3. Op welke manieren heeft de gemeente meegedacht met de organisatie? 
4. Welke gevolgen heeft het besluit van WTTV voor andere festivals in onze 

gemeente?

Hieronder geven wij per vraag een toelichting op de aangedragen punten:

1. Welke alternatieve locaties zijn serieus in beeld geweest?

Vanuit de gemeente is er veel tijd en energie gestoken in het, in nauwe 
samenspraak met de festivalorganisatie, zoeken naar een alternatief 
festivalterrein. 

Welcome to The Village
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In 2022 heeft het festival haar 10e editie gehad in de binnenstad, 
geconcentreerd rond de Harmonie, Neushoorn en het Mata Hari plein. In 2023 is 
er door WTTV gevraagd naar de mogelijkheden om bij uitzondering een 
meerdaags festival te organiseren op een bedrijfsterrein aan de Greunsweg. Ook 
is verzocht om jaarlijks meerdere kleinere activiteiten te kunnen organiseren op 
een perceel aan de Zwettestraat. Door de gemeente is, multidisciplinair, en 
samen met WTTV bekeken en besproken welke mogelijkheden er waren om die 
terreinen te gebruiken en zijn de kaders aangegeven waarbinnen een festival 
zou kunnen worden georganiseerd. 

Voor het perceel aan de Zwettestraat geldt dat hier weinig beschikbare 
geluidruimte is, waardoor muziekevenementen niet mogelijk zijn. WTTV heeft 
daarop aangegeven dat zij met de geldende geluidsnormen niet uit de voeten 
kunnen, wat er indirect op neer kwam dat dit geen geschikte locatie voor hun 
plan was.

Voor wat betreft het terrein aan de  Greunsweg heeft WTTV zelf besloten geen 
festival te organiseren op deze locatie. 

De organisatie heeft ook enige tijd buiten de gemeente Leeuwarden gezocht 
naar een geschikte locatie, maar kon deze niet vinden.

Daarnaast kan hier worden gemeld dat bij de voorbereiding op de wijziging van 
het bestemmingsplan De Groene Ster in algemene zin, dus niet specifiek voor 
WTTV, alternatieve locaties zijn onderzocht. Hieronder een kaartje uit de MER, 
met die locaties. De conclusie is dat er verder rond Leeuwarden geen geschikte 
alternatieve locatie is voor grote meerdaagse festivals met hogere 
geluidniveaus.
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Overigens is het onderwerp “locatiealternatieven” al een geruime tijd 
onderwerp op de ambtelijke agenda. Hierbij wordt er gekeken naar zowel 
tijdelijke als permanentere locaties en zowel grootschalige evenementen als 
kleinschalige evenementen. Dit traject verloopt helaas moeizaam, omdat bijna 
elke locatie belangrijke beperkingen kent (zoals te dicht bij bebouwing, 
toegankelijkheid, ongeschikte grond, broedplaats voor vogels/weidevogel 
gebied etcetera).

2. Tegen welke muren liep de organisatie aan?

Naar ons idee bestaan deze ‘muren’ uit wet- en regelgeving voor de 
bescherming van de fysieke leefomgeving voor mens en natuur.  

In lijn met de door de Rekenkamer geformuleerde aanbevelingen over het 
evenementenbeleid is onze inzet steeds geweest om bij het vergunnen van 
evenementen te handelen binnen de geldende regelgeving en jurisprudentie. 
Voor de goede orde: dit betreft lagere en hogere regelgeving.

Door de regelgeving met betrekking tot natuur, ruimtelijke ordening, veiligheid, 
openbare orde, geluid en de benodigde vergunningen en bijbehorende 
procedures, moeten organisatoren veel onderzoeken laten uitvoeren en 
rapporten aanleveren. Dat is ingewikkeld en het kost tijd en geld. En het vraagt 
daarnaast van de organisatoren dat zij vroegtijdig een duidelijk beeld hebben 
van de opzet, omvang en activiteiten van het te organiseren festival. 

Het proces rond de organisatie van dit soort festivals verloopt in grote lijnen als 
volgt: de organisatie kiest een locatie uit en als gemeente toetsen we de wet- 
en regelgeving zoals de Algemene Plaatselijke Verordening, het 
bestemmingsplan, natuur- en milieuwetgeving, geluidsnormen, 
(brand)veiligheid, openbare orde en veiligheid. Uiteraard zoeken we actief mee 
naar oplossingen en mogelijkheden bij knelpunten. Belangen van omwonenden 
en andere belanghebbenden worden meegenomen in de afweging. 
Het bestemmingsplan van De Groene Ster staat (nog) geen evenementen toe. Dit 
geldt ook voor de optionele gekozen locatie aan de Greunsweg. 

Een alternatieve locatie voor een groot meerdaags festival met hogere 
geluidsniveaus is niet zomaar gevonden. Evenementenlocaties moeten specifiek 
benoemd zijn in een bestemmingsplan, anders is er sprake van strijdigheid 
hiermee.  Er kan worden afgeweken van het bestemmingsplan door middel van 
een omgevingsvergunningprocedure. Hiervoor moeten dan onderzoeken gedaan 
worden door de organisatie om te voldoen aan de regelgeving. 

Het was met name het tijdsbeslag en de onzekere uitkomst die WTTV heeft 
doen besluiten om dit traject voor de locatie aan de Greunsweg niet in te gaan. 
Als gemeente kunnen we nu eenmaal geen  garantie bieden dat een verleende 
vergunning in stand zal blijven. Dit geldt voor alle gemeenten.



Blad 4

3. Op welke manieren heeft de gemeente meegedacht met de organisatie? 

Er is door de gemeente uitgebreid, multidisciplinair, meegedacht over de 
mogelijkheden op de door WTTV voorgestelde locaties. Daarnaast is er een 
subsidie van € 50.000,- verstrekt om de organisatie in stand te kunnen houden 
en er is een subsidie van € 20.000,- beschikbaar gesteld ten behoeve van 
onderzoek locatie de Greunsweg. WTTV heeft van deze laatstgenoemde subsidie 
geen gebruik gemaakt.

Specifiek kunnen we de volgende overleg- en contactmomenten, sinds medio 
2022, benoemen:

Op 14 juni 2022 heeft een locatiebezoek plaatsgevonden aan de voormalige 
scheepswerf aan de Greunsweg met WTTV en betrokken bestuurders. Dit in het 
kader van de zoektocht van WTTV naar een nieuwe locatie.

De evaluatie WTTV 2022 door de gemeente en WTTV heeft plaatsgevonden op 
27 september 2022. Hierbij is teruggeblikt op 2022 en ook vooruitgekeken naar 
2023. Er is een aantal alternatieve locaties besproken. Daarbij is vanuit de 
gemeente aangegeven dat vooroverleg in een vroeg stadium noodzakelijk is. 
Voor locatie De Greuns is, net als bij De Groene Ster, een aanvraag voor een 
evenementenvergunning nodig, alsmede akoestisch onderzoek en een 
omgevingsvergunning strijdig gebruik met passende beoordeling. 

Op 17 november 2022 heeft WTTV  het verzoek tot plaatsing op de 
Evenementenkalender voor de locatie De Groene Ster ingetrokken. 
Daarvoor is er nog overleg geweest over alternatieve locaties in Leeuwarden, 
maar die pasten ofwel niet bij de aspiraties van WTTV of waren risicovol voor 
wat betreft het verkrijgen van een onherroepelijke vergunning.

In deze periode heeft WTTV de gemeente op de hoogte gesteld van het feit dat 
men ging onderzoeken of er mogelijkheden waren om één editie van dit festival 
buiten de gemeente te organiseren. Daarbij hebben we WTTV ambtelijke hulp 
aangeboden.

Op 19 januari 2023 heeft de gemeentelijk evenementencoördinator gesproken 
met WTTV. WTTV heeft daarbij een toelichting op plannen gegeven: er werd 
gekoerst op het organiseren van een kleinschalig evenement bij De Greuns voor 
500-1000 man. 

Het voorstel WTTV inzake locatie De Greuns is besproken aan de adviestafel 
evenementen op 24 januari 2023. De vergadering is gevraagd actief mee te 
denken in de mogelijkheden. Uitgangspunt was daarbij: een evenement met 
incidenteel karakter (2 keer een lang weekend in september). 

Op 21 februari 2023 is een overleg geweest tussen WTTV en alle gemeentelijke  
disciplines. Tijdens dit overleg is besproken welke onderzoeken c.q. rapporten 
nodig zijn om de aanvraag voor de vergunningen te doen. Daarbij is vanuit de 
gemeente aangegeven wat WTTV van de gemeente kan verwachten. 
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Enkele betrokken medewerkers van de gemeente hebben een bezoek gebracht 
aan het terrein aan de Greunsweg op 22 februari 2023. Doel was om te 
bekijken wat de staat van het terrein was.  

Op 28 februari 2023 heeft de gemeente een bericht ontvangen van WTTV: 
WTTV gaat niet door met WTTV festival aan De Greunsweg. Ze bedanken de 
gemeente voor subsidie om door te kunnen gaan met scenario 1: “in stand 
houden WTTV met minimale omvang”. 

De wethouder cultuur en een beleidsmedewerker cultuur hebben op 3 april 
2023 een bezoek gebracht aan het clubhuis aan de Zwettestraat.

Er heeft op 15 mei 2023 een overleg plaatsgevonden met WTTV en de 
wethouder en ambtelijke vertegenwoordiging. Tijdens dit overleg is o.a. 
gesproken over de mogelijkheden van het organiseren van een festival op de 
Zwettestraat. Gebleken is dat er hier qua geluid te weinig mogelijkheden waren 
omdat het een gezoneerd industrieterrein is. WTTV heeft daarop de conclusie 
getrokken dat dit geen geschikte locatie is. 

Naast de hiervoor genoemde overleg- en contactmomenten is het er afgelopen 
jaar meerdere malen telefonisch contact geweest tussen de directeur WTTV en 
de wethouder cultuur. Verder is er uiteraard veel ambtelijk contact geweest 
met WTTV.

4. Welke gevolgen heeft het besluit van WTTV voor andere festivals in onze 
gemeente?

In de eerste plaats herhalen wij dat we het zeer betreuren dat WTTV niet wordt 
voortgezet. Voor andere festivals heeft dit besluit niet direct een gevolg. Er 
wordt hard gewerkt aan een nieuw bestemmingsplan voor De Groene Ster. Dit 
plan voorziet dan in drie meerdaagse festivals. Door het wegvallen van WTTV 
ontstaat op termijn, als het nieuwe bestemmingsplan in werking is, ruimte in De 
Groene Ster voor een ander meerdaags festival.

We hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Leeuwarden,

burgemeester.
{{Signer1}}
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secretaris.
{{Signer2}}

*Dit document is rechtsgeldig digitaal ondertekend.


